

Bill C-18, Media
Angus Reid Institute
July 4-6, 2023

Some questions have been withheld for future release.

La version française suivra.

Today's survey is about news and information in Canada.

Q2.

Base=All

Single choice grid

How often do you use each of the following to find news from Canadian sources or news organization?

[Randomize]

Google

Facebook

Instagram

Twitter

Online national Canadian newspapers, or other print sources

Online local Canadian newspapers, magazines, or other print sources

Daily

Weekly

Monthly

Less often

Never

Q3.

Base=All

Multi choice (two max)

Thinking about this another way, when you open your phone or computer for the first time each day – and assuming you're interested in checking the news – where do you go first? You can choose up to two:

[Randomize]

Facebook

Apple News

Google News

Twitter

Reddit

A Canadian news website (such as the Globe and Mail, Global News, CBC, etc.)

Your local community news site

Other, specify _____

[Fixed - Exclusive] Don't look for news

Q4.

Base=All

Multi choice

How many Canadian online news subscriptions do you currently pay for? That is, Canadian news sites that you pay to access:

None

1

2

3 or more

Q5.

Base=All

Single choice

Bill C-18, also known as the Online News Act, is a law that will require tech companies such as Meta and Google to pay Canadian news organizations for linking to and sharing their news content online.

How closely have you been following the news of this Bill C-18 and the response from Google and Meta? Would you say you are:

Following it in the news and discussing it with friends and family

Seeing some media coverage and having the odd conversation about it

Just scanning the headlines

Haven't heard anything about it

Q6.

Base=All

Single choice

What do you think about this idea that technology companies should have to compensate news organizations when their links are posted to the technology companies' platforms. Would you say these large tech companies should:

Pay news organizations each time a link is used/clicked on their platform

Pay news organizations an agreed upon amount each year for access to their content

They should not have to pay news organizations at all

Q7.

Base=All

Single choice

In response to Bill C-18, Meta, the parent company of Facebook and Instagram, and Google say they will block links to Canadian news sources. This means that you won't be able to share links to Canadian news websites on Facebook and when you use Google, Canadian news websites won't be visible in the results.

How concerned are you about tech companies cutting off access to Canadian news in such a way? Would you say you are...

Very concerned
Concerned
Not that concerned
Not at all concerned
Not sure/ Can't say

Q11.

Base=All

Grid

Finally, here are a few statements. For each, please tell us whether you agree or disagree:

[Randomize]

Too few tech companies have too much power over the internet
Bill C-18 is going to hurt smaller broadcasters and news organizations most
The federal government should back down and rescind Bill C-18

Strongly agree
Agree
Disagree
Strongly disagree
Not sure/ Can't say

Français

Le sondage d'aujourd'hui porte sur les actualités et l'information au Canada.

Q2.

Base=All

Single choice grid

À quelle fréquence consultez-vous les médias suivants pour trouver des actualités de source canadienne ou d'un organisme d'information canadien?

[Randomize]

Google
Facebook
Instagram
Twitter
Sites des journaux nationaux canadiens ou autres sources habituellement imprimées, **en ligne**
Sites des journaux locaux canadiens, magazines ou autres sources habituellement imprimées, **en ligne**

Tous les jours
Toutes les semaines

Tous les mois
Moins souvent
Jamais

Q3.

Base=All

Multi choice (two max)

Examinons les choses sous un autre angle. Lorsque vous ouvrez votre téléphone ou votre ordinateur pour la première fois chaque jour, où allez-vous en premier pour connaître les actualités (si cela vous intéresse)? Vous pouvez choisir jusqu'à deux réponses :

[Randomize]

Facebook

Apple News

Google News

Twitter

Reddit

Un site Web canadien d'actualité (comme le site du Globe and Mail, Global News, Radio-Canada, etc.)

Votre site communautaire local pour les actualités

Autre, veuillez préciser _____

[Fixed - Exclusive] Je ne regarde pas les nouvelles

Q4.

Base=All

Multi choice

Combien d'abonnements payants à des publications ou sites de nouvelles canadiennes **en ligne** avez-vous actuellement? Nous parlons ici de sites canadiens sur l'actualité pour lesquels vous devez payer un abonnement :

Aucun

1

2

3 ou plus

Q5.

Base=All

Single choice

La loi C-18, également connue sous le nom de *Loi sur les nouvelles en ligne*, vise à forcer les entreprises de technologie, comme Meta et Google, à donner des redevances aux organisations journalistiques canadiennes lorsqu'ils publient des liens vers leur contenu ou qu'ils le partagent directement en ligne.

Dans quelle mesure avez-vous suivi la question de la loi C-18 dans l'actualité, ainsi que la réaction de Google et Meta envers celle-ci? Diriez-vous :

Vous avez suivi la question dans l'actualité et en discutez avec des amis et membres de la famille

Vous avez vu certains articles dans les médias et avez des conversations de temps à autre sur le sujet

Vous avez seulement parcouru les manchettes

Vous n'avez rien vu ou entendu sur le sujet jusqu'à maintenant

Q6.

Base=All

Single choice

Que pensez-vous de l'idée que les compagnies de technologie devraient compenser les entreprises de nouvelles lorsqu'ils publient des liens vers leur contenu sur leur plateforme? Selon vous, est-ce que ces grandes compagnies de technologie devraient :

Payer les entreprises de nouvelles à chaque fois qu'un lien est publié/qu'un utilisateur clique sur un lien sur leur plateforme

Payer une somme convenue d'avance chaque année aux entreprises de nouvelles, afin d'avoir accès à leur contenu

Ils ne devraient pas payer les entreprises de nouvelles

Q7.

Base=All

Single choice

En réaction à la loi C-18, Google et Meta, la société-mère de Facebook et Instagram, déclarent qu'ils bloqueront dorénavant le contenu provenant de sources d'information canadiennes. Cela veut dire que vous ne pourrez plus partager des liens vers des sites Web canadiens d'actualité sur Facebook et que, lorsque vous effectuez une recherche Google, vous ne verrez plus les sites de nouvelles canadiens dans les résultats.

Dans quelle mesure cela vous préoccupe-t-il, que ces compagnies de technologie bloquent l'accès aux nouvelles canadiennes de cette façon? Êtes-vous...

Très préoccupé

Préoccupé

Pas très préoccupé

Pas du tout préoccupé

Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire

Q11.

Base=All

Grid

Pour finir, voici quelques énoncés. Veuillez indiquer si vous êtes d'accord ou non avec chacun d'entre eux :

[Randomize]

Quelques compagnies de technologie détiennent beaucoup trop de pouvoir sur Internet

Les plus petits radiodiffuseurs et organismes de presse moins importants seront les plus pénalisés par la loi C-18

Le gouvernement fédéral devrait se rétracter et abroger la loi C-18

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord

Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire